
1 

 

P r o t o k ó ł  Nr XXXVI/21 

 

nadzwyczajnej zdalnej s e s j i Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 14 grudnia 2021 roku, pod przewodnictwem pana Romualda 

REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Sesja trwała w godz. 1030 – 1105 

 

Przebieg sesji 

 

Pkt 1 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady otworzył nadzwyczajną sesję 

Rady Miasta Działdowo. Poinformował, że XXXVI nadzwyczajna sesja została zwołana na 

wniosek Burmistrza  Miasta  z dnia 7 grudnia 2021 r.  w trybie art. 20 ust. 3 ustawy                              

z dnia 8 marca 1990 roku  o  samorządzie gminnym oraz art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia                   

2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sesja odbywa się w trybie zdalnym                                   

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość. 

 

Przewodniczący Rady powitał radnych Gminy-Miasto Działdowo.  

Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, Przewodniczący Rady sprawdził obecność i łączność            

z radnymi  - poinformował, że w sesji  uczestniczy 21 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził  prawomocność obrad. Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały.  

 

Przewodniczący Rady powitał uczestniczących w zdalnej sesji pana Andrzeja 

Wiśniewskiego Zastępcę Burmistrza Miasta, panią Beatę Szydłowską- Anaczkowską Skarbnik 

Miasta, pana  Jakuba Ziętego Radcę prawnego Urzędu Miasta. 

Przewodniczący Rady powitał wszystkich uczestniczących w zdalnej sesji Rady Miasta                             

i oglądających sesję za pośrednictwem Internetu. 

 

Rada będzie obradowała zgodnie z następującym porządkiem obrad: 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2021-2030. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021.  

5. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 2 

 

Przyjęcie protokołu z XXXIV  

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XXXIV  sesji został sporządzony                 

Państwo radni otrzymali  protokół na swoje skrzynki e-mail. Przewodniczący zwrócił się do 

radnych  z zapytaniem czy są jakieś uwagi do protokołu?   

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący zwrócił się do radnych z propozycją  przyjęcia protokołu bez odczytywania - 

„jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów sprzeciwu. 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie jawne imienne w sprawie przyjęcia 

protokołu XXXIV sesji Rady Miasta. 

Rada - 21 głosami „za” ( jednogłośnie)  przyjęła protokół  XXXIV sesji. 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 3 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2021-2030. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta  został  radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Skarbnik o przedstawienie zmian Wysokiej Radzie. 
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Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta – poinformowała, 

że zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej spowodowane są  znacznymi zmianami                            

w budżecie na rok 2021, gdzie wielkość deficytu budżetu zmniejsza się o kwotę ponad 

10.178.000 zł. Dochody zwiększają się o kwotę 105.245, 30 zł.  Na tę kwotę składają się dwie 

wielkości spowodowane otrzymaniem dotacji na zabytki zgodnie ze złożonym wnioskiem                   

w kwocie 250.000 zł. Natomiast mamy przesunięcie na rok 2023 dotyczące dochodów 

dofinansowania zadania „Ochrona różnorodności biologicznej” jest to kwota 144.754,70 zł.                   

W związku ze zmianą wolnych środków, w związku ze zmianą dochodów mamy do czynienia 

z odpowiednio zmienionymi wydatkami. W roku 2022 mamy zmianę wydatków ogółem                        

o kwotę 10.285.749,44 zł, w tym wydatki majątkowe o kwotę 10.285.715 zł.   

Większość zmian opisanych  jest  w załączniku nr 2 dotyczy to przedsięwzięć: „Ochrona 

różnorodności biologicznej” gdzie jest przesunięcie między latami w 2021 roku mamy 

zmniejszenie środków o 819.322 zł, w roku 2022 o 248.776 zł natomiast wchodzą środki na 

rok 2023  w kwocie  960.083 zł. Cały projekt zmniejsza się o kwotę 108.015 zł. Kolejne 

przedsięwzięcie bieżące dotyczy „Opracowania Strategii Rozwoju Gminy-Miasto Działdowo” 

mamy przesunięcie na rok 2022 w kwocie 24.600 zł. Również rewaloryzacja budynku 

pokoszarowego mamy przesunięcie w środkach z  roku 2021 na 2022 rok łącznie 4. 097.000 zł. 

są tu dwie kwoty jedna w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych jest to kwota 

4.000.000 zł która się przesunie, 97.000 zł wkładu własnego, ponadto zwiększamy ten limit                     

o 250.000 zł z dotacji na zabytki i 60.000 zł dodatkowych środków własnych. Odnośnie zadań 

jednorocznych mamy zadanie „Opracowanie dokumentacji oraz przebudowa zjazdu z drogi 

wojewódzkiej na działkę 944/13” – stanie się zadaniem wieloletnim 7.000 zł w roku 2021                            

i 8.000 zł w roku 2022. Zadanie dotyczące „Modernizacji placu zabaw przy ZMW „Wici” 

również wydłuży się do roku 2022 i będzie w układzie planu 1000 zł w 2021 i 44.000 w roku 

2022. 

Skarbnik poinformowała, że proponuje się rezygnację z realizacji przedsięwzięcia „Ścieżka 

pieszo-rowerowa i droga dojazdowa wzdłuż Kanału Młyńskiego”  w kwocie 250.000 zł było to 

zabezpieczenie  wkładu własnego. 

Dziękuję! 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny pan Andrzej TESSAR – zwrócił się z zapytaniem odnośnie zadania dotyczącego 

ścieżki rowerowej, czy to zadanie będzie przesunięte na kolejne lata? 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta – poinformowała, 

że takie pytanie padło na Komisji Budżetu i Finansów, odpowiadał pan Burmistrz Wiśniewski.                          
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Nie uzyskaliśmy dofinansowania  na realizację tego zadania, mieliśmy zabezpieczony wkład 

własny. Na ten moment wycofujemy je, będziemy szukać innych rozwiązań. 

Pan radny Marek DWÓRZNIK – zwrócił się do pani Skarbnik z e stwierdzeniem, że 

będą dwa zadania niewygasające. Dlaczego te dwa zadania nie zostały wykonane? 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta– wyjaśniła, że nie 

mówimy tutaj o zadaniach niewygasających. Może na ostatniej sesji będzie propozycja jeśli 

chodzi o te zadania. Tutaj będzie tylko wydłużenie okresu realizacji.   

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – wyjaśnił,  że odnośnie zjazdu                     

z drogi wojewódzkiej nie znaleźliśmy wykonawcy, przekładamy na przyszły rok. Jeżeli chodzi 

o plac zabaw na ul. ZMW „Wici”, część elementów która jest w Parku Jana Pawła II zostanie 

odnowionych i tam przeniesionych. Nie było chętnych wykonawców na remont Parku, odbyły 

się aż trzy przetargi. Wyłoniono wykonawcę, podczas prac remontowych zostaną odnowione 

elementy i przeniesione na plac przy ul. ZMW „Wici”  do czerwca  przyszłego roku.  Natomiast 

w Parku Jana Pawła II zostaną zamontowane nowe elementy. 

Nikt z radnych nie zgłosił więcej  głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym     

w materiałach na sesję. 

Rada – 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

nr XXXVI/335/21 

w sprawie : zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 

2021-2030 (uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 4 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta  został Państwu  radnym 

przesłany  w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Skarbnik o przedstawienie zmian Wysokiej Radzie. 
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Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta – poinformowała, 

że projekt uchwały dotyczy projektów, które muszą być zrealizowane jeszcze w 2021 roku                             

i zachodzi  konieczność wprowadzenia ich do budżetu. 

Pani Skarbnik  poinformowała, że ogółem w dochodach  mamy zwiększenie o kwotę 

5.782.556,14 zł. W tej wielkości kwota 1.000.000 zł uzyskana w ramach konkursu „Najbardziej 

Odporna Gmina”,  środki  w kwocie  570.900 zł  w ramach  programu „Laboratoria Przyszłości” 

– jest to projekt który musi być przez jednostki w 60% wykorzystany w tym roku oraz program 

pn. „Poznaj Polskę”, gdzie pozyskaliśmy środki w kwocie 20.751 zł.  Ponadto uzyskaliśmy 

zwiększenie subwencji oświatowej i zwiększenie subwencji ogólnej. 

Po stronie wydatkowej  w ramach planu UM planuje się przesunięcie na kwotę 12.927,49 zł                              

w celu wykorzystania środków na zadania zlecone. W ramach programu „Laboratoria 

Przyszłości” jednostki otrzymały dofinansowanie w kwotach: Zespół Placówek Oświatowych 

nr 1 – 91.200 zł, ZPO nr 2 – 142.800 zł, ZPO  nr 3 – 181.200 zł, ZPO nr 4 -  155.700 zł. 

Zabezpieczone są wkłady własne w jednostkach w kwotach: ZPO nr 1 – 2.000 zł, ZPO nr 2 – 

7.100 zł, ZPO nr 3 – 15.000, ZPO nr 4 – 46.000 zł. 

W projektach unijnych mamy min. przesunięcia dotyczące realizacji zadania „Ochrona 

różnorodności biologicznej”. Na zadania wieloletnie przesunięto realizację zadania dot. zjazdu 

z drogi wojewódzkiej na działkę 944/13 oraz modernizację placu zabaw przy ZMW „Wici”. 

Usunięto z planu zadanie inwestycyjne pn. „Ścieżka pieszo-rowerowa i droga dojazdowa 

wzdłuż Kanału Młyńskiego”. 

Pani Skarbnik poinformowała, że planowany deficyt uległ zmniejszeniu o 10.180.504, 14 zł. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 Radny pan Andrzej TESSAR – zwrócił się z zapytaniem dot. zwiększenia subwencji 

oświatowej o 65.693 zł z tytułu kosztów  związanych  z wypłatą  odpraw dla nauczycieli. Czy 

to dotyczy nauczycieli przechodzących na emeryturę, czy wprost przewidziane są zwolnienia. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik- wyjaśniła, że to dotyczy 

kwestii, które już się zadziały, zostały wypłacone już oprawy dla nauczycieli. Złożyliśmy 

wniosek na 109.483 zł uzyskaliśmy kwotę  65.693 zł. Dotyczy to ZPO nr 4 i nr 2. 

Przewodniczący Rady – podziękował szkołom za to, że weszły w ten projekt 

„Laboratoria Przyszłości” oraz pani Naczelnik Kindze Darnowskiej za zaangażowanie w ten 

projekt. 
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Nikt z radnych nie zgłosił więcej głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym                       

w materiałach na sesję. 

Rada – 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

nr XXXVI/335/21 

w sprawie : zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021 (uchwała stanowi 

załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

 Przewodniczący Rady – poinformował, że planowana jest sesja Rady Miasta na dzień 

29 grudnia 2021 r. Jeżeli chodzi o komisje to, 27 grudnia jest Święto Narodowe – nie jest to 

dzień wolny od pracy ale jest to święto. Dlatego na komisje pozostaje 28 grudnia, ewentualnie 

jeszcze przed sesją można zrobić jedną komisję a sesję np. zaplanować na godzinę 12-tą. 

  

Pan Romuald REMISZEWSKI – w imieniu Prezydium Rady – przekazał Państwu 

radnym, Burmistrzowi Miasta, Mieszkańcom Działdowa, pracownikom Urzędu Miasta 

najserdeczniejsze życzenia Zdrowych, Wesołych i Spokojnych  Świąt Bożego Narodzenia. 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – w imieniu swoim i pana 

Burmistrza również przekazał wszystkim  najserdeczniejsze życzenia świąteczne. 

Pan Zenon GAJEWSKI – w  imieniu „Stowarzyszenia Pamięć i Tożsamość” przekazał 

serdeczne życzenia świąteczne dla Koleżanek i Kolegów Radnych, dla Panów Burmistrzów, 

dla pracowników Urzędu Miasta oraz Mieszkańców miasta. 

 

Ad. pkt 5 

Zamknięcie sesji  

 

  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady XXXVI  nadzwyczajnej sesji Rady Miasta /1105/ 

 

  

Protokołowała:                                                                                      Przewodniczący Rady  

Renata Biełkowska                                                                                          Romuald Remiszewski 


